
 

Betreft: Reactie op de geplande ambtelijke werksessie RES en windenergie op 
woensdag 29 maart van15.00 tot 17.00uur 

Deventer, 12 maart 2023 

Geachte Wethouder T. Walder, Geachte leden van de gemeenteraad Deventer, 

27 januari jl. hebben we met u, wethouder Thomas Walder, en Ilse Heitling een gesprek 
gehad over hoe inwoners van Deventer kunnen meedenken bij de invulling van het bod van 
de Regionale Energiestrategie (RES).  U liet weten met een nieuw participatieplan te willen 
komen nu het burgerberaad is losgekoppeld van de RES. Daarbij stelde u te hebben geleerd 
van de ervaringen uit 2020 en niet dezelfde fouten te willen maken als uw voorganger C. 
Verhaar. U gaf nadrukkelijk aan niet te willen sturen op de zoekgebieden, maar juist in 
gesprek te willen gaan met de inwoners van Deventer over hoe we op een gezonde wijze tot 
een invulling van de RES kunnen komen. We hebben gesproken over de hinder van 
industriële windturbines, met name laagfrequent geluid en de nadelige gevolgen die dit kan 
hebben op de gezondheid van omwonenden. Ook gaf u aan dat de focusgebieden 3 en 13, 
gebieden waar juist het aantal omwonenden enorm hoog is, niet meer als zodanig waren 
aangemerkt.  
 
Positief gestemd verlieten we de vergadering: We zouden antwoord krijgen op onze in 
december 2022 gestelde vragen, we zouden het conceptplan in mogen zien en vooral: 
hoewel u ‘hinder’ lastig te plaatsen vond, leek u open te staan voor onze zorgen over 
gezondheidsschade voor omwonenden.  
Totdat we afgelopen week zagen dat er een Ambtelijke werksessie RES en windenergie is 
gepland op dinsdag 29 maart van 15.00 tot 17.00uur en welk document daarvoor is 
voorbereid. Het lijkt of al onze inzet van destijds teniet is gedaan: de gebieden 3 en 13 
worden opnieuw nadrukkelijk als focusgebieden uit de eerdere windverkenning benoemd. 
Onbegrijpelijk! Nergens in het stuk  is te lezen over redenen waaróm in juni 2021 een stap is 
teruggedaan en wat wethouder C. Verhaar heeft doen inzien deze focusgebieden los te 
laten. Als je je afvraagt hoe het nu kan dat de burger het vertrouwen in de politiek verliest, 
dan is hier HET zoveelste voorbeeld! 
 
Om het doorlopen proces niet te hoeven herhalen en om eindelijk effectief bezig te kunnen 
de wereld verder te verduurzamen, zonder daarbij de gezondheid van mens en dier uit het 
oog te verliezen, nemen we u graag mee naar de periode van december 2020 tot juni 2021. 
We willen u laten zien welke stappen zijn gezet nadat we eind 2020 werden overvallen door 
het rapport van Pandora en het voornemen 9 industriële windturbines te plaatsen in gebied 
3 en 13:  
 
- Tussen eind december 2020 tot begin januari 2021 zijn er meer dan 650 zienswijzen 

ingediend bij de gemeente Deventer tegen de voorgenomen plannen tot het aanwijzen 
van de zoekgebieden 3 en 13. Deze zijn destijds ontvankelijk verklaard. 



 

 
- Vervolgens hebben we in die periode als DeventerWint veelvuldig met (bijna) alle 

politieke partijen gesproken en onze zorgen m.b.t. gezondheid en leefbaarheid kenbaar 
gemaakt.  Wat ons vooral opviel was dat lang niet iedereen het complexe onderwerp 
goed in beeld had. In het coalitieakkoord werd als doel gesteld om Deventer in 2030 
100% duurzaam te laten zijn. Diverse partijen dachten met deze 9 windturbines ‘klaar’ te 
zijn. Er werd toen duidelijk dat dit enkel het bod van de RES dekte en niet het 
verregaande streven van het coalitieakkoord. Om dat te bereiken zou er bijna een 
tienvoud van dat aantal industriële windturbines op het grondgebied van Deventer 
geplaatst moeten worden. Ook hadden veel partijen zich niet verdiept in de impact van 
windturbines op omwonenden, natuur en de gemeente zelf.  

 
- In die periode hebben we dan ook onze zorgen samengevat in een ”Flyer 9 molens, 9 

zorgen”. Omdat een aanzienlijk deel van de raad nieuw is aangetreden, brengen we deze 
zorgen nadrukkelijk nogmaals onder de aandacht. In deze flyer staat in begrijpelijke taal 
toegelicht waarom enorme windturbines bouwen in de buurt van bewoning en 
bijzondere natuur een zeer slecht idee is. 

 
- Als DeventerWint is het bijzonder te zien dat een groot deel van onze eigen achterban 

juist is geïnteresseerd in het verder verduurzamen van ons leven. Wij zijn geen NIMBY’s, 
het klimaat gaat ook ons aan het hart! Daarom hebben we ook zorgvuldig en met behulp 
van experts een “DeventerWint Alternatief Energieplan” voor de gemeente Deventer 
samengesteld. Het doel hiervan was met alternatieven aan te tonen dat de gestelde 212 
GWh te realiseren is, zonder daarbij de mens en dier qua gezondheid geweld aan te 
doen.  We hopen hiermee u nogmaals te kunnen inspireren! 

 
- Als klap op de vuurpijl hebben in juni 2020 meer dan 100 insprekers hun zorg geuit bij de 

gemeenteraad over de plaatsing van windturbines op de voorgestelde locaties. Hierbij 
lag de focus voornamelijk op de gezondheidsrisico’s door overlast van geluid en dan met 
name  het laagfrequent geluid. De raad gaf aan onder de indruk te zijn van de hoge mate 
van kwalitatieve en inhoudelijk ter zake doende betogen en in te zien dat doorgaan met 
de plannen zoals voortgekomen uit de windverkenning onverstandig was. Het was dan 
ook wethouder C. Verhaar die vervolgens in een raadsvergadering, die werd vooraf 
gegaan door een overweldigend lawaaiprotest, aangaf de windverkenning en de daaruit 
voortkomende focusgebieden naar de prullenbak te verwijzen. 

 
Sindsdien heeft het proces stilgelegen, omdat de focus kwam te liggen op de vraag of er,al 
dan niet middels een nog vorm te geven burgerberaad, participatie m.b.t. de RES moest 
plaatsvinden. Nu, bijna 2 jaar later, lijken we terug bij af! We wachten nog steeds op de 
antwoorden die ons zijn toegezegd tijdens het gesprek met de wethouder en op de 
terugkoppeling van wat er met alternatieve energieplan van DeventerWint is gedaan. Ook 
hebben we nog geen conceptvoorstel mogen inzien over hoe de gemeente de kaders en 
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normen voor windenergie samen met de inwoners in de zoekgebieden gaat vaststellen. In 
plaats daarvan stuiten we op een voorbereidend en informerend document waarin als 
eerste scenario gebied 3 en 13 als focusgebied benoemd worden en wervend gesproken 
wordt over de mogelijkheden die deze bieden voor het bedrijfsleven. Participatie en 
draagvlak wordt hierbij benoemd als ‘onhaalbaar’, maar zolang de gemeente en provincie 
maar stevig stelling nemen kan dat als niet ter zake doende aan de kant worden geschoven. 
Het element gezondheid en aantal gehinderden van juist deze locaties worden niet 
benoemd!  
 
Om nu geen herhaling van zetten te creëren, verzoeken we de U, wethouder T. Walder, en 
indirect de programmamakers van de ambtelijke werksessie, de scenario’s te herschrijven in 
lijn met hetgeen wethouder C. Verhaar heeft toegezegd. Immers: er zijn geen 
focusgebieden! Deze zijn niet meer als zodanig aangemerkt en met gegronde reden. Nu lijkt 
de deur open te worden gezet om alles wat er bereikt is, weer terug te draaien.  
Draagvlak creëer je doordat mensen zich beschermd weten en dat is nu niet het geval. Zo 
blijkt uit een recente Podcast van Zembla ook maar weer hoe er gemarchandeerd wordt met 
onze gezondheid en belangen: Een onderzoek naar geluidsnormen in opdracht van het 
miniserie van VROM is in 2009  onder het tapijt geveegd en bewust niet met de tweede 
kamer gedeeld. Terwijl daarin duidelijk uiteengezet werd dat de voorgestelde en nu 
gehanteerde geluidsnorm, waarbij gerekend wordt met een gemiddelde jaarbelasting, de 
burgers onvoldoende zou beschermen en dat ook de handhavingsmaatregelen niet voldoen! 
Ook werd in het rapport al voorspeld het tot grote weerstand zou gaan leiden, als mensen 
zich onvoldoende beschermd voelen. Dit wisten ze dus al in 2009!  
Laten we er gezamenlijk zorg voor dragen dat dit straks niet opnieuw aan de orde is en de 
inwoners van Deventer zich beschermd weten door hun bestuurders! 
 
Opdat DeventerWint! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens DeventerWint: 
Arjen de Jong, Bart Smit, Dennis Groot Lipman, Gerdi Timmerman,  
Karien van de Laak en Vincent Völkers.  
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